
Souhláskové skupiny 

 
Použijte ve větě nebo slovním spojení: 

 

podaná 

poddaná 

nejjistější 

nejistější 

nejjedovatější 

nejedovatý 

sušší 

suší 

tišší 

tiší 

 
Oprav chyby: 

 

Ačkoliv byla nevinná, byla nakonec odsouzena. Jana si už tři roky píše deník. Večer jsme strávili ve 
viném sklípku. Nejcennější rady mi dal Petr. Nenechávejte cenné přístroje po odchodu v činosti. 
Ondra si prohlížel svou sbírku skleněných kuliček. Vápená malta je směs hašeného vápna, vody 
a písku. Nebuď takový měkota! Nemohu se stihnout naučit na zkoušku za jedinný den. Vraní oko je 
jedna z nejjedovatějších rostlin. 
 
Doplňte jedno nebo dvě „n“ : 

Nasedl na vra___ého koně. Namazal si rty jele___ím lojem. Petr trpí se___ou rýmou. Máte 
pevnou telefo___í linku? Babičce operovali kole___í kloub. Spontá___ě se zasmáli. Jaký je 
smě___ý kurz? Byl zdatným kame___íkem. Nejsem povi___en ti takové věci oznamovat. 
Všichni pracující jsou povi___i platit daně. Tatínek se vrátil z noční směn___ . 
 
Utvoř správná obyvatelská jména: 

 

Místní jméno jednotné číslo adj.        množné číslo adj. 

Brandýs brandýský                brandýští 

Volha   

Lipno nad Vltavou   

Koněprusy   

Cáchy   

Bezděz   

Valašské Meziříčí   

Ústí nad Labem   

Odra   

Hradec Králové   

Jeseník   

Tatry   

Altenburg   



 
Utvořte adjektiva od místních jmen uvedených v závorkách: 

 

(Bělorusko) ___________ a (Lotyšsko) ____________ sportovci,  (Třebíč) ____________ obyvatelé, 
(Olomouc) ______________ občané,  (Sasko) _____________ město,  (Slezsko) ___________ 
horníci,  (Budapešť) _____________ občané,  (Oděsa) _____________ námořníci, (Přelouč) 
_____________ obchodníci,  (Pankrác) ____________ chlapci,  (Dobříš) ____________ rodáci, 
(Blansko) ____________ radní,  (Slaný) ___________ slavnosti,  (Kroměříž) _____________ 
zastupitelé,  (běloch) _____________ hráči se utkali s (černoch) _____________ zápasníky, 
(Budapešť)  _______________ trhy,  v (Hamburk)______________ přístavu kotvily lodě,  (Hradiště) 
_______________ hudebníci,  (Monako) _______________ kníže,  (Zábřeh) ______________občané 
 
 
Utvořte druhý stupeň přídavných jmen: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

tuhý  hezký  
krátký  bezbranný  
úzký  blízký  
mělký  suchý  
prudký  trpký  
hořký  snadný  
řídký  zlý  
špatný  tmavý  
drahý  tenký  
horký  hebký   
sladký  vysoký  
měkký  hustý  


